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Per això, li preguntem al voltant del criteri del Consell en 
relació amb les renovacions dels consells socials de les 
universitats públiques valencianes, perquè sembla que 
vostés només volien apartar Vicent Soler del consell social de 
la Universitat de València per motius polítics, perquè l’excon-
seller els hi molestava ja malgrat la seua profunda trajectò-
ria democràtica i integritat, que desfer-se del catedràtic jubi-
lat era el seu únic objectiu; potser, també, veient la premsa 
d’avui, per poder col·locar més fàcilment amics i conegudes 
que han estat al servei del Partit Popular i amb sospites, en 
alguns casos, d’un passat zombi. (Aplaudiments)

En tot cas, això no és propi d’un govern que diu voler 
consensos i aplegar a acords, sinó, més bé, un símptoma de 
com algunes persones entenen el poder i de quin és el seu 
grau de sectarisme.

Ens preocupa i molt la manera en què pensen relacionar-se 
amb les universitats públiques valencianes, més encara 
després de les lamentables declaracions atacant les univer-
sitats, i, en particular, la universitat més antiga d’Espanya, 
per part de qui és el màxim dirigent d’eixe partit amb el qual 
vostés governen.

Els consells socials de les universitats haurien d’estar allu-
nyats de la baralla política habitual, la seua pluralitat d’idees 
és precisament el millor per al seu funcionament, haurien 
de respectar aquesta idea. I més enllà d’allò que em puga 
respondre ara, de veritat li dic espere que siguen capaços 
d’entendre-ho, d’aprendre d’eixa lliçó de la qual parlava el 
president Mazón aquest matí, perquè només així estaran 
governant per a totes les valencianes i tots els valencians, 
que és el que tothom espera.

Senyor conseller, la purga a Vicent Soler i el pesebrisme que 
destil·la la notícia d’avui no són el millor missatge per a les 
universitats i els retraten a vosté i al Consell de Mazón. Així 
que, jo li demane que reflexionen.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias.

Tiene la palabra el honorable conseller de Educación, 
Universidades y Empleo.

El senyor vicepresident primer del Consell i conseller d’Edu-
cació, Universitats i Ocupació:

Gracias, señora presidenta.

Bien, en la Universidad Politécnica de Valencia, ese puesto lo 
ocupa Mónica Bragado, directora de desarrollo de negocio de 
Celestica, una multinacional canadiense del sector electrónico. 
En la Universidad Jaume I está Sebastián Pla, presidente de una 
consignataria y presidente del Consell Empresarial de Castelló. 
En Elche está Joaquín Pérez Vázquez, fundador del grupo 
empresarial Soledad. En la Universidad de Alicante está Adolfo 
Utor, presidente de Balearia y creo que conocido por ustedes.

En el caso de la Universidad de Valencia, pues la verdad es 
que Vicent Soler presentaba un perfil distinto a todo el perfil 
de los que he expuesto, un perfil con ninguna relación con 
el sector empresarial, que es quien habitualmente preside 
los consejos sociales. Yo no le voy a quitar mérito al señor 
Soler, es más, yo creo que quienes han desprestigiado al 
señor Soler son ustedes, porque, mire, el señor Soler tiene un 
currículum y una trayectoria muy superior a todos los altos 
cargos que ustedes colocan en todas las empresas públi-
cas del estado, pero es que, además, tiene un currículum y 
un bagaje muy superior al nuevo embajador de la OCDE, por 
ejemplo. (Aplaudiments) El currículum de Vicent Soler es muy 
superior, porque no olvidemos que Vicent Soler es catedrá-
tico de economía, ha sido decano de la Facultad de Economía 
y director de su departamento. Y en la actualidad es profesor 
honorario de la Universidad de Valencia. Un currículum muy 
superior a la mayoría de amiguetes que ustedes colocan al 
frente de organismos y empresas públicas.

La actual presidenta tiene un perfil claramente empresarial. 
Ángela Pérez es una persona vicepresidenta de desarrollo de 
negocio de Health in Code, una firma española de diagnóstico 
genético. Es presidenta de Bioval, el clúster biotecnológico de 
entidades relacionadas con la biotecnología en la Comunidad 
Valenciana. Fue galardonada con el premio Rey Jaume I 2022 
al emprendimiento. ¿Quién gobernaba en el 2022? No lo 
sé. Es miembro del Alto Consejo Consultivo en I+D+I de la 
Generalitat y una gran conocedora de la propia Universidad de 
Valencia, donde realizó sus estudios de biología.

Quiero decir, si alguien ha faltado al respeto a Vicent Soler, 
son ustedes que, en vez de colocarlo en un puesto acorde con 
su nivel y su categoría, lo mandaron a un sitio donde nunca 
debió haber estado. (Aplaudiments) Por su perfil académico, 
que es sobrao. Con perfil académico sobrao, pero no un perfil 
empresarial.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias.

Pregunta número 223, formulada por el diputado Gerard 
Fullana, del Grupo Parlamentario Compromís, al Consell, 
sobre construcción de centros educativos. Registro de entrada 
12.330. Será sustanciada por el conseller de Educación, 
Universidades y Empleo. Registro de entrada 12.946.

El senyor Fullana Martínez:

Bon dia, senyories.

Bon dia, senyor conseller.

Vosté sabrà que fa dues setmanes el seu grup parlamen-
tari va votar curiosament en contra de la proposta electo-
ral literal que va fer Carlos Mazón sobre el programa de 
construcció d’escoles Edificant. Per tant, és lògic que hui el 
grup Compromís li preguntem com pensa complir el Consell 
la promesa del president de la Generalitat, Carlos Mazón, 



Número 22  ¦ 29-02-2024 Pàg. 943

segons la qual es comprometia a assumir el compromiso de 
completar al cien por cien el programa Edificant de construc-
ción de escuelas para el curso 2024-2025, donde estarán finali-
zadas de forma exprés, repito, de forma exprés, y con capacidad 
de contratación y de apoyo técnico y de gestión todas las infra-
estructuras educativas de la Comunidad Valenciana.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias.

Tiene la palabra el honorable conseller.

El senyor vicepresident primer del Consell i conseller d’Edu-
cació, Universitats i Ocupació:

Gracias, señora presidenta.

Bien, el actual Consell va a cumplir con todos los compromi-
sos adquiridos referentes a la construcción de nuevos centros 
educativos. Por lo tanto, vamos a tener que cumplir lo que 
ustedes no cumplieron, lo que ustedes no cumplieron. Vamos 
a realizar lo que no hicieron ustedes en su gobierno. Lo he 
repetido muchas veces. Desde el 2018 al 2023 presupuesta-
ron 1.639 millones y solo ejecutaron 377, es decir, poco más 
del veinte por cien. Eso es lo verdaderamente importante. 
Ustedes fueron incapaces de ejecutar su propio plan. ¿Y esto 
qué supone, señor Fullana? Pues si hubieran ejecutado el cien 
por cien del presupuesto, las instalaciones educativas no se 
encontrarían en el estado actual. ¿O es que se han vuelto de 
repente, se han caído en los últimos seis meses que llevamos? 
Bien, y ustedes además no se dedicarían a hacer demagogia 
como si esto no fuera con ustedes. Bueno, si usted a las dos 
semanas de estar yo de conseller ya estaba manifestándose 
por el transporte escolar que habían adjudicado ustedes un 
mes antes. Usted es que no tiene vergüenza. (Aplaudiments) 
Lo que tienen que hacer es ustedes manifestarse, seguir 
manifestándose, que les gusta hacerlo, pero háganlo en sus 
propias sedes, contra los dirigentes que fueron incapaces de 
ejecutar el plan Edificant. Ejecutaron un 23 %.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias.

Tiene la palabra el ilustre diputado Gerard Fullana.

Cuando quiera.

El senyor Fullana Martínez:

Bé, senyor Rovira, no m’ha insultat, no s’ha posat a parlar pel 
mòbil mentre jo li feia la pregunta, veig que, com a mínim, 

estem avançant i s’ha llegit el manual de bones formes parla-
mentàries que li vaig regalar. Per tant, per ahí, jo li enviaré un 
positiu en la Web família sense cap problema. Anem avançant.

El que vosté no avança tant és en gestió. A vore, vosté és 
el conseller, vosté no és diputat en l’oposició. És hora que 
comence a parlar de la seua gestió. I la seua gestió és nefasta. 
Ningú ho ha fet tan malament en tan poc temps, senyor 
conseller. Absolutament ningú. Absolutament ningú.

No em queda clar, que és la pregunta que li he fet, perquè 
vosté ha parlat de Compromís, no em queda clar quin és el 
seu pla de construcció d’escoles. Quin és el nom del seu pla? 
Li podríem dir, per exemple, el pla Retallant. Perquè vostés 
han retallat 122 milions d’euros de la partida d’Edificant. Li 
podríem dir el pla Enganyant, perquè vostés van dir que el 
pròxim curs acabarien totes les infraestructures i no ho faran. 
Li podríem dir el pla Ignorant. I és com vosté està ignorant a 
eixos 15 centres educatius que vosté li ha enviat una carta i 
els ha dit que no ho farà. I els ha dit que no ho farà. I que no 
ho farà perquè no són d’interés públic. Vosté ha mentit. Ha 
fet una notificació que és mentida. Li ha dit a Casinos, per 
exemple, a l’escola La Pau, que les marquesines d’eixa escola 
no són d’interés públic. Li ha dit a Albalat dels Sorells que 
l’obra en la seua escola no és d’interés públic. I estan els seus 
regidors manifestant-se en Albalat dels Sorells. Jo els vaig 
sentir dient: «Volem Edificant, volem Edificant», en contra de 
vosté. O en Sagunt, o en Betxí, o en Borriol.

Li podríem dir també el pla Improvisant. Perquè vosté va 
enviar una carta i va dir: estos centres no es van a fer perquè 
no fan falta. I el dia següent de les concentracions, vosté va 
anar allí a dir: bé, el de Sagunt sí que fa falta, el farem. Bé, el 
de Benicarló també. Bé, bé, bé, perdó, perdó, el de Villena 
també el farem. És a dir, que vosté deia que era un capritx de 
Compromís, però després de les manifestacions vosté ja diu 
que sí que fa falta, que sí que són d’interés públic.

Li podríem dir el pla Ocultant, que és la informació que està 
ocultant vosté i són els informes tècnics, els informes tècnics 
que acrediten que sí que són d’interés públic. I per això que 
vosté va anar rectificant, també li podríem dir el «pla rectifi-
cant» el seu pla, no? O el «pla usurpant», usurpant els recur-
sos públics dels ajuntaments. Vosté és el primer conseller de 
la història de la democràcia valenciana que va a fer pagar els 
ajuntaments per centres educatius. I és una vergonya, senyor 
conseller. (Aplaudiments) El pla Usurpant, el pla Usurpant.

Mire, senyor conseller, jo no sé si podem fer autocrítica i 
podem dir que haguérem pogut fer més ràpid algunes obres 
del pla Edificant. És a dir, no és fàcil fer escoles. No ho sé, 
possiblement. Però sí que li puc dir una cosa: mai en la histò-
ria de la democràcia valenciana s’havien executat 665 milions 
d’euros en construcció d’escoles en eixe període de temps. 
Absolutament mai, absolutament mai. 521 actuacions. Vosté 
menteix amb les xifres. Vostés, en el mateix període de 
temps, van executar 55 milions d’euros. 10 vegades menys, 
10 vegades menys.

I també li puc dir una altra cosa: quan Compromís va estar en 
la conselleria d’educació, ni un sol euro que havia d’anar per als 
xiquets i les xiquetes es va desviar per a altres coses. I vosté no 
pot dir el mateix, senyor conseller, en la seua primera etapa en 
el govern valencià. Vosté no pot dir el mateix.
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I li vaig a advertir d’una altra qüestió: ens va a trobar plan-
tant-li cara. I ens trobarà el 26 de març amb la comunitat 
educativa protestant en el Palau de la Generalitat per les 
retallades en la construcció dels centres educatius que està 
fent vosté. Clar que ens trobarà, per descomptat que ens 
trobarà. I li plantarem cara en la porta de cada centre esco-
lar. Es diga com es diga el seu pla, es diga com es diga la seua 
intenció. Es diga «retallant», es diga «paralitzant», es diga 
«enganyant», es diga «usurpant», es diga «ocultant» o es diga 
«embutxacant», senyor conseller. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Termine, señor Fullana.

Gracias.

Tiene la palabra el honorable conseller de Educación, 
Universidades y Empleo.

El senyor vicepresident primer del Consell i conseller d’Edu-
cació, Universitats i Ocupació:

Gracias, señora presidenta.

Mire, señor Fullana, lo que es incuestionable es que el plan 
Edificant ha sido un plan sectario, intolerante y dogmático. 
Un plan con el que han premiado solo a sus «amiguitos», a sus 
«amiguitos». (Veus) Un plan que partió...

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Señorías.

El senyor vicepresident primer del Consell i conseller d’Edu-
cació, Universitats i Ocupació:

Por favor, el gallinero.

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Señorías, señorías.

El senyor vicepresident primer del Consell i conseller d’Edu-
cació, Universitats i Ocupació:

Por favor, el gallinero.

El gallinero.

Un plan que partió de una idea buena, pero que ha acabado 
como un plan concebido para castigar al rival político. Y prueba 
de ello les voy a contar el caso de Benidorm. Benidorm, donde 

el PP lleva gobernando bastantes años. Benidorm es una 
población de la Marina Baixa con más de 70.000 habitantes 
y cuenta con el CEIP Ausiàs March, en estado ruinoso, apun-
talado y con grietas por medio edificio. Y no son de los últi-
mos seis meses. Nunca vio atendidas sus solicitudes de reha-
bilitación, sino que continuamente lo metían ustedes en un 
bucle de trabas administrativas continuas para no delegarle las 
competencias de ese plan. Benidorm no vio atendidas sus soli-
citudes, pese a encontrarse en la misma situación administra-
tiva que esos 15 centros que ustedes, una semana antes de 
que yo tomara posesión, aprobaron esas actuaciones, estando 
en funciones, luego hablaremos con la interpelación más tran-
quilamente de esto, que se encuentran ahora, lógicamente, en 
un expediente de lesividad, y que fueron priorizados, y lo cito 
entre comillas, «de forma meramente discrecional». No lo digo 
yo, lo dice la Abogacía General de la Generalitat. Meramente, 
fueron priorizados de forma meramente discrecional. Para los 
amigos. (Aplaudiments) Porque casualmente eran ayuntamien-
tos que, tras el 28 de mayo, seguían estando gobernados por 
Compromís y el Partido Socialista.

Benidorm contaba con hasta ocho expedientes. De las 
60 peticiones que había en fase de memoria económica, 
ocho eran de Benidorm. Y no se les atendió ni una. Ni una. 
Pero eso sí, esas 15 a los amiguitos sí que se les atendió. 
(Aplaudiments) Pero es que, además, tal como dice, esta elec-
ción no se basó en criterios objetivos en ningún caso. A 
los que dejaron ustedes fuera ese 12 de julio, ¿sabe quié-
nes fueron? A todos aquellos ayuntamientos que el 28 de 
mayo habían cambiado de signo político. Los dejaron fuera. 
Solo metieron, una semana antes de que yo tomara pose-
sión, a aquellos que se habían mantenido con el PSOE o 
con Compromís. Y esa es la pura realidad. Esa es la pura 
realidad. Seis. Además, hicieron ustedes, ganaron la bata-
lla, porque ustedes son minoritarios frente al PSOE. Pero, en 
cambio, eran seis del PSOE y seis de Compromís. Ahí empa-
taron. Negociaron ustedes bien y engañaron, como siem-
pre, al Partido Socialista. Esto lo único que evidencia es que 
el Edificant no fue más que una herramienta sectaria e ideo-
lógica, tal como la manejaron ustedes. Y, desde el Consell, 
lo que vamos a hacer es impulsar la construcción y reha-
bilitación de los centros; o sea, todo lo que no han hecho 
ustedes.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias.

Pasamos a la pregunta 175, formulada por el diputado David 
Muñoz, del Grupo Parlamentario Vox Cortes Valencianas, al 
Consell sobre la eficacia de los planes de ocupación para los 
jóvenes, registro de entrada 10.096. Será sustanciada por el 
conseller de Educación, Universidades y Empleo, registro de 
entrada 10.994.

Tiene la palabra el ilustre diputado David Muñoz.

Cuando quiera.


